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Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door de heren Leemhuis en Van 

Hoorn van GroenLinks gestelde vragen ex art. 38 RvO over de beschikbaarheid van 

schoon en veilig openbaar zwemwater in Groningen. 

 

De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan.  

 

Wij zijn het met u eens dat als gevolg van klimaatverandering de behoefte aan 

zwemwater in de directe nabijheid van de woonomgeving toeneemt. De warme zomers 

van de afgelopen jaren maken dit extra duidelijk. Als gemeente werken wij samen met 

de waterschappen doorlopend aan de verbetering van de waterkwaliteit in het 

algemeen en aan het verbeteren van de zwemwaterkwaliteit in het bijzonder en zoeken 

daarnaast naar nieuwe zwemwaterlocaties. Tevens gebruiken we een door de Stichting 

Toegepast Onderzoek Waterbeheer(Stowa) opgestelde handreiking om zwemmen op 

niet-zwemwaterlocaties op een veilige manier te faciliteren. In de Watervisie ‘Koersen 

op water’ die uw raad in 2017 heeft vastgesteld is ons beleid ten aanzien van 

zwemmen in samenhang met andere functies beschreven. 

 

1. Is het college het met GroenLinks eens dat het van belang is dat er voldoende 

openbaar zwemwater in en nabij de stad en de dorpen van de gemeente 

Groningen?  

Het college is het met GroenLinks eens dat het van belang is dat er voldoende 

openbaar zwemwater in en nabij de gemeente Groningen is.  

 

2. Herkent het college het beeld dat het de laatste jaren schering en inslag is dat 

de belangrijkste recreatieplassen van de gemeente, te weten de Hoornse 

Plas/Hoornse Meer en de Kardingerplas, vanwege zwemmersjeuk en/of 

blauwalg ongeschikt worden geacht voor zwemrecreatie, met name op die 

momenten dat de buitentemperatuur dusdanig is dat inwoners van de gemeente 

Groningen - en daarbuiten - juist van deze recreatieplassen gebruik zouden 

willen maken? Kan het college inhoudelijk bevestigen dat dit ook 

daadwerkelijk het geval is?  
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Helaas moeten wij met u constateren dat voor zowel de Kardingerplas als de 

Hoornse plas de laatste jaren in de zomerperiode regelmatig een negatief 

zwemadvies van kracht is als gevolg van zwemmersjeuk of blauwalg.  

 

3. Kan het college vertellen welke maatregelen gepland staan of uitgewerkt gaan 

worden om de kwaliteit van het openbaar zwemwater te verbeteren, al dan niet in 

samenwerking met de provincie en/of de waterschappen, en dat met name voor de 

Hoornse Plas / Hoornse Meer en de Kardingerplas? Wanneer kan - aanzienlijke -

verbetering van het zwemwater verwacht worden? 

Wij werken met de waterkwaliteitsbeheerder,  waterschap Noorderzijlvest, actief 

aan het verbeteren van de waterkwaliteit in de Kardingerplas. We zijn hierover 

ook enkele keren per jaar in gesprek met betrokken bewoners en  informeren de 

omgeving. Uitgangspunt bij de te nemen maatregelen is dat we niet aan 

symptoombestrijding willen doen maar de oorzaken willen aanpakken. Ook willen 

we geen maatregelen treffen waarvan niet duidelijk is wat de eventuele nadelige 

effecten kunnen zijn 

Acties/Afspraken die zijn uitgevoerd/gemaakt: 

• Waterschap Noorderzijlvest heeft een waterbodemonderzoek uitgevoerd. 

Anders dan in 2011 lijkt het er op dat er uit de waterbodem voedingstoffen in 

het water terecht komen. Omdat dit niet logisch lijkt wordt er de komende 

maanden bij hogere temperaturen onderzocht of dit ook uit een tweede 

onderzoeksronde naar voren komt; 

• Er is ecologisch onderzoek gedaan naar de verhouding plantaardig plankton en 

dierlijk plankton. De resultaten hiervan komen later dit jaar. Een consequentie 

zou kunnen zijn dat er meer natuurlijke oevers moeten worden aangelegd; 

• Er worden enkele extra meetpunten geïnstalleerd waarmee o.a. het 

temperatuurverloop in de plas nauwlettender in het oog kan worden gehouden; 

• Waterkwaliteitsmetingen inclusief blauwalg analyses worden nu het jaar rond 

gedaan en niet alleen in het zwemseizoen; 

• De inlaat van water in de plas verloopt via het rietfilter. Dit filter wordt 

voorafgaand aan het zwemseizoen extra schoongemaakt; 

• In het voorjaar houden we zoveel mogelijk water vast in de plas waardoor er 

minder water ingelaten hoeft te worden; 

• Als het peil in de plas daalt, laten we geleidelijker water in; 

• De gemeente Groningen onderzoekt in hoeverre het mogelijk is om de 

uitstroom vanuit de plas te verplaatsen waardoor er meer doorstroming ontstaat 

in de plas; 

• Er is onderzocht in hoeverre er voedingstoffen vanuit de wijk Zilvermeer in de 

plas terecht komen, dit is niet het geval. Wel zit er vrij veel slib in de slootjes; 

• Indien nodig worden drijflagen verwijderd langs de oevers. 
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De maatregelen zijn echter geen garantie voor verbetering, blauwalg is een 

hardnekkig probleem dat niet eenvoudig op te lossen is. Dit blijkt ook op alle 

andere locaties waar dit probleem zich voor doet. We hebben echter goede hoop 

dat met name de toenemende kennis over de ecologische balans in de plas zal 

leiden tot vermindering van het probleem. 

 

Voor het Paterswoldse meer/Hoornse plas werkt het waterschap aan een plan om 

te voldoen aan de in de Kaderrichtlijn Water(KRW) gestelde normen. Het doel is 

om het natuurlijk zuiverend vermogen van het meer te vergroten. Wij trekken 

hierin samen op met het Waterschap. 

 

4. Is het college het met GroenLinks eens dat het Stadsstrand zo’n doorslaand succes 

is, dat de locatie al dan niet uitgebreid zou moeten worden of vergelijkbare 

plekken van openbaar zwemwater toegevoegd zouden moeten worden, zodat zeker 

in warme dagen meer inwoners van de stad verkoeling in en bij het water kunnen 

zoeken? 

Wij concluderen met u dat het stadsstrand een groot succes is, het loopt echter 

tegen de grenzen aan. Zo zijn er veel meldingen van overlast geweest en is 

uitbreiden van deze faciliteit op deze plek niet mogelijk. 

Daarom zijn wij vorig jaar gestart met een zoektocht naar andere locaties. Een van 

de plekken waar wij op dit moment samen met het waterschap de waterkwaliteit 

monitoren is het stadspark. Als blijkt dat de waterkwaliteit goed genoeg is om te 

zwemmen zou het stadspark een plek kunnen zijn voor een tweede stadstrand. 

Uiteraard moeten we daarvoor in gesprek met de omgeving om de verschillende 

belangen af te wegen en in beeld brengen wat dit betekent voor het beheer. Deze 

afweging vind plaats in het kader van de herijking van de visie op het Stadspark. 

 

5. Kan het college gezien bovenstaande vraag ook vertellen wanneer het plan 

‘Dudok aan het Diep’ gerealiseerd zal zijn en of daar vanaf dat moment ook 

sprake is van goedgekeurd, schoon en veilig openbaar zwemwater? 

De Diepenring is onderdeel van het regionale boezemstelsel. De waterkwaliteit in 

de boezem wordt beïnvloed door verschillende factoren waaronder lozingen uit de 

landbouw, riooloverstorten en het effluent van rioolwaterzuiveringen. Vanwege 

deze beïnvloeding is het niet mogelijk om in boezemwater een  officiële 

zwemwaterlocatie www.zwemwater.nl te maken. Een locatie kan pas een officiële 

zwemwaterlocatie worden als er gedurende drie jaar een (bacterioliogisch)goede 

waterkwaliteit is gemeten en uit het locatieprofiel blijkt dat er geen risico’s op 

negatieve beïnvloeding zijn. Wel zien wij al meerdere jaren dat er wordt 

gezwommen op diverse plaatsen in het boezemwater zoals in het Winschoterdiep, 

Reitdiep en het Hoendiep en daarmee ook in een behoefte wordt voorzien. Om 

deze reden hebben wij een samen met andere gemeenten onder begeleiding van 

Stowa en  de koepelorganisatie voor stedelijk waterbeheer(Rioned) een 

handreiking opgesteld hoe om te gaan met zwemmen op niet zwemwaterlocaties. 

https://www.stowa.nl/publicaties/handreiking-voor-evenementen-op-met-boven-

en-rondom-water 

http://www.zwemwater.nl/
https://www.stowa.nl/publicaties/handreiking-voor-evenementen-op-met-boven-en-rondom-water
https://www.stowa.nl/publicaties/handreiking-voor-evenementen-op-met-boven-en-rondom-water
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6. Is het college het met GroenLinks eens dat - gezien bovenstaande - er momenteel 

onvoldoende openbaar zwemwater beschikbaar is in de gemeente Groningen? 

Zeker gezien de verwachte toename van warme dagen als gevolg van 

klimaatverandering? 

We zijn het met u eens dat door klimaatverandering de behoefte aan zwemlocaties 

toeneemt en dat de kwaliteit van het zwemwater af en toe te wensen overlaat. 

Samen met de waterschappen werken we aan de verbetering van de 

waterkwaliteit. We zijn het niet met u eens dat er te weinig locaties zijn. Op dit 

moment zijn de zwemlocaties in de gemeente Groningen: 

• Ruskenveense plas 

• Hoornse Plas 

• Kardinger Plas 

• Park Meerstad 

• Paterswoldsemeer 

• Stadsstrand  

Daarnaast wordt er zoals hiervoor genoemd op verschillende plaatsen in de diepen 

gezwommen. 

 

7. Kan het college inzichtelijk maken hoe, op welke termijn en op welke plekken er 

meer schoon en veilig openbaar zwemwater zou kunnen worden toegevoegd in de 

gemeente Groningen? 

Zoals hiervoor aangegeven onderzoeken we samen met de waterschappen op 

welke plekken er gezwommen zou kunnen worden. Om van een plek een officiële 

zwemwaterlocatie te maken moet er drie jaar worden gemonitord en moet de 

bacteriële kwaliteit goed zijn. Vanwege deze randvoorwaarde zijn veel plekken 

ongeschikt als officiële zwemwaterlocatie, maar met behulp van de hiervoor 

genoemde handreiking willen we ook het zwemmen op niet- zwemwaterlocaties 

op een veilige manier faciliteren. 

 

8. Is het college bereid een plan te maken om te komen tot een uitbreiding van het 

aantal plekken waar inwoners kunnen genieten van schoon en veilig openbaar 

zwemwater? 

Zie de antwoorden op de hiervoor gestelde vragen. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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